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Η επιστημονική σταδιοδρομία των γυναικών

Χημικός μηχανικός

Τμήμα Χημικών

Μηχανικών
Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο

Κύπρου

ηΐθ1ϊΐ3.ηΐθηθΐ30ϋ
ςυΙ.Βς.εγ

Τις
τελευταίες δεκαετίες έχει γίνει σημαντική πρόοδος

στον τομέα της Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης μιας και όλο
και περισσότερες γυναίκες ολοκληρώνουν τις σπουδές
τους σε προγράμματα όπως των Φυσικών Επιστημών

της Μηχανικής και Τεχνολογίας Άρα θα μπορούσε να πει κάποιος

ότι τα πράγματα έχουν αλλάξει και το μέλλον προμηνύεται
ευοίωνο

Στις ΗΠΑ και την Ευρώπη περίπου οι μισοί κάτοχοι διδακτορικών

πτυχίων στις Φυσικές Επιστήμες και τη Μηχανική
είναι γυναίκες αλλά μόλις το ένα πέμπτο καταφέρνουν να
ανέβουν τα ψηλά ακαδημαϊκά σκαλιά Πολύ λιγότερες γυναίκες

συμμετέχουν σε επιστημονικά συμβούλια νεοφυών εταιρειών

Ένα επιστημονικό συνέδριο στο οποίο οι μισοί από τους
κύριους ομιλητές είναι γυναίκες ξεχωρίζει απλώς και μόνο
λόγω αυτού Είναι λοιπόν ευοίωνο το μέλλον των γυναικών στην

επιστήμη
Η τύχη των γυναικών στην επιστήμη μπορεί να επηρεαστεί

θετικά ή αρνητικά από τα πολιτικά συστήματα Παλιότερα
στην Κίνα οι γυναίκες και οι άντρες είχαν ισότιμη παρουσία στην

επιστήμη μέχρι τη στιγμή που η προσπάθεια της χώρας να κάνα
άνοιγμα στον δυτικό κόσμο οδήγησε σε μια δυσανάλογη στρα¬

τολόγηση νέων ανδρών επιστημόνων που είχαν εκπαιδευτεί στο

εξωτερικό Αυτό το γεγονός έθεσε τις βάσεις για μια μελλοντική
κατάσταση ανισορροπίας μεταξύ ανδρών και γυναικών επιστημόνων

Στο άλλο άκρο η Πορτογαλία όπου δίνοντας κίνητρα
όπως της χαμηλόμισθης και χωρίς κύρος εργασίας ή της υποχρεωτικής

στρατολόγησης ανδρών πτυχιούχων ώστε να πολεμήσουν

σε αποικιακούς πολέμους άφησε το ακαδημαϊκό πεδίο
ανοιχτό για τις γυναίκες μιας και οι περισσότεροι άνδρες επέλεγαν

τελικά να μείνουν στο εξωτερικό Η Πορτογαλία άρχισε να
επενδύει στην έρευνα τη δεκαετία του 1990 και συνέχιζα μια
κατάσταση υγιούς ισορροπίας γυναικών και ανδρών στην
επιστήμη

Πρόσφατα δημοσιεύτηκαν δύο άρθρα σε ένα από τα σημαντικότερα

επιστημονικά περιοδικά ΝΒΐυτθ Στο πρώτο άρθρο
αναφέρεται η ανάλυση 141 κορυφαίων βραβείων επιστήμης
συμπεριλαμβανομένων των ΒραΒαων Νόμπελ του Μετάλλου
Εϊθΐάχ μαθηματικά και του ΒραΒαου Κοβοί Κοεη βιόϊατρικές
επιστήμες που απονεμήθηκαν μεταξύ 2001 και 2020 Η ανάλυση

έδειξε ότι το μερίδιο των γυναικών που λαμβάνουν βραβα'α
αυξάνεται αλλά εξακολουθα να υστερα κατά πολύ από αυτό
των ανδρών 2.011 άνδρες και 262 γυναίκες Αν και στη μελέτη

αυτή δεν εξετάστηκαν αιτίες προκατάληψης φύλου εντούτοις
είναι ξεκάθαρο ότι οι γυναίκες δεν λαμβάνουν λιγότερα βραβα'α
λόγω της μη ικανοποιητικής ποιότητας ή ποσότητας της έρευνάς
τους Αντ αυτού οι λόγοι κρύβονται στη σιωπηρή προκατάληψη
σε συνδυασμό με την έλλαψη προσπαθαών για την αντιμετώπιση

των ανισοτήτων στην επιστήμη Στο δεύτερο άρθρο μελετήθηκε

η σταδιοδρομία περίπου έξι εκατομμυρίων ερευνητών
παγκοσμίως που είχαν γράψα τουλάχιστον τρία επιστημονικά
άρθρα μεταξύ του 1996 και 2018 Η μελέτη έδαξε ότι οι γυναίκες
είναι πιο πιθανό να ξεκινήσουν μια ερευνητική καριέρα τώρα
από ό,τι πριν 20 χρόνια αλλά είναι λιγότερο πιθανό να συνεχίσουν

την ακαδημαϊκή τους σταδιοδρομία δημοσιεύοντας λιγότερες

εργασίες με μικρότερο βαθμό απήχησης
Όλοι στον χώρο της επιστήμης μπορούμε να συμβάλουμε

στη μεταμόρφωση της σημερινής κοινωνίας σε μια κοινωνία που
σέβεται και δέχεται το κάθε άτομο ισάξια από τις βραβευθα'σες
γυναίκες με Νόμπελ όπως η Κίΐ3 Ιθνϊ-Μοηΐθίαηϊ Νόμπελ Ιατρικής

1986 μέσω του Ιδρύματος ΚΪ13 Ιθνί-Μοηίοΐαηί και η
ΟιηχΙΪΒηε Νϋχκίειη νοΙηΒτά Νόμπελ Ιατρικής 1995 μέσω του

Ιδρύματος Οιπ$Ιΐ3ηθ Νϋχχΐθϊη νοίηοτά έως τους απλούς
πολίτες
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ϊένοι φοιτητές στις σχολές ΤΕΠΑΚ στην Πάφο
Ανοίγει δρόμους το ΤΕΠΑΚ με τη λειτουργία πανεπιστημιακών σχολών για τουριστικά επαγγέλματα στην Πάφο
οι οποίες θα προσφέρουν και ξενόγλωσσα προγράμματα σπουδών προσελκύοντας φοιτητές από το εξωτερικό

ΓΡΑΦΕΙ ΚΩΣΤΑΣ ΝΑΝΟΣ

Ο
πρύτανης του ΤΕΠΑΚ
Παναγιώτης Ζαφείρης
αποκάλυψε χθες ότι οι
πανεπιστημιακές σχολές που

θα λειτουργήσουν στην Πάφο το
2022-2023 θα διαθέτουν και
ξενόγλωσσα προγράμματα σπουδών
και θα είναι τα πρώτα πτυχία που θα
παραχωρούνται στην Κύπρο από
δημόσια πανεπιστήμια Ο κ
Ζαφείρης χαρακτήρισε αυτούς του
τίτλους σπουδών ως πολύ σημαντική
εξέλιξη για την πανεπιστημιακή
εκπαίδευση στην Κύπρο και
ιδιαίτερα όπως είπε για το ΤΕΠΑΚ
Αναφερόμενος στον σχεδιασμό για
τις σχολές στην Πάφο ο πρύτανης
του ΤΕΠΑΚ δήλωσε βέβαιος για τη
λειτουργία τους το ακαδημαϊκό έτος
2022-2023 με περίπου 500
φοιτητές Στην πλήρη ανάπτυξή τους
οι σχολές μαζί με το κολλέγιο θα
φιλοξενούν πέραν των 1000
φοιτητών Αυτό το διάστημα
συνέχισε προωθούνται οι
κανονισμοί λειτουργίας και όλο το
πλαίσιο που θα διέπει την ανάπτυξη
των σχολών και θα κατατεθούν στο
Υπουργείο Παιδείας Ο πρύτανης του
ΤΕΠΑΚ επισκέφθηκε χθες την Πάφο
και περιόδευσε στους χώρους που
θα ανεγερθούν τα κτήρια για τις

σχολές και οι φοιτητικές εστίες
Παράλληλα συναντήθηκε με τον
δήμαρχο Φαίδωνα Φαίδωνος με τον
οποίο συζήτησαν το κτηριολογικό
πρόγραμμα και με τον πρόεδρο του
ΣΟΔΑΠ για τη διαδικασία ανέγερσης
και τη μακροχρόνια ενοικίαση των
φοιτητικών εστιών Ο κ Ζαφείρης σε
δηλώσεις του εξέφρασε την
ικανοποίησή του για τον τρόπο που η
τοπική αρχή αλλά και οι φορείς της

επαρχίας αγκάλιασαν το ΤΕΠΑΚ και
τόνισε ότι από τη λειτουργία των
σχολών έχει να κερδίσει η πόλη
αλλά και το πανεπιστήμιο

Προχωρούν
Η γενική συνέλευση του ΣΟΔΑΠ
αποφάσισε να προχωρήσει σε
συμφωνία με ΤΕΠΑΚ και Δήμο
Πάφου για την αξιοποίηση του
τεμαχίου του στην περιοχή της

Προωθούνται
οι κανονισμοί
λειτουργίας των
σχολών ώστε να
είναι έτοιμοι για
την επόμενη
ακαδημαϊκή
χρονιά

Ικανοποιημένος
ο πρύτανης του
ΤΕΠΑΚ για την
ανέγερση
κτηρίων για τις
σχολές και τις
φοιτητικές εστίες

Παντάνασσας για την ανέγερση
φοιτητικών εστιών Σε ειδική γενική
συνέλευση που συγκλήθηκε το
βράδυ της Τετάρτης στα γραφεία του
ΣΟΔΑΠ στο Πολέμι
εξουσιοδοτήθηκε κατά πλειοψηφία
με 28 ψήφους υπέρ και 14

εναντίον η επιτροπεία του ΣΟΔΑΠ
για να διαχειριστεί το θέμα Ο
Ανδρέας Πίρπας πρόεδρος του ΔΣ
του ΣΟΔΑΠ δήλωσε ότι ο
οργανισμός θα συνάψει δάνειο
κοντά στα τέσσερα εκατομμύρια
ευρώ για την κατασκευή του
συγκροτήματος των φοιτητικών
εστιών το οποίο θα ενοικιάσει
μακροχρόνια στο ΤΕΠΑΚ 0 κ Πίρπας
χαρακτήρισε την απόφαση του
ΣΟΔΑΠ ως συμβολή του οργανισμού
στην προσπάθεια για τη λειτουργία
στην Πάφο πανεπιστημιακών
σχολών Ο δήμος θα συνδράμει την
όλη προσπάθεια βοηθώντας τον
ΣΟΔΑΠ να ολοκληρώσει το έργο
πριν τον Δεκέμβριο του 2023 αφού
την ίδια χρονιά αναμένεται η
λειτουργία της σχολής Ο Δήμαρχος
Πάφου Φαίδωνας Φαίδωνος
μιλώντας στους παρευρισκόμενους
είπε πως ο δήμος θα αναλάβει την
ετοιμασία των αρχιτεκτονικών και
κατασκευαστικών σχεδίων
Επεσήμανε επίσης πως η δημιουργία
φοιτητικών εστιών αποτελεί όρο για
τη σύναψη της συμφωνίας με το
ΤΕΠΑΚ
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Οικόπεδο από τον ΣΟΔΑΠ για φοιτητή
sotiss ms ExoAns Τουριστικών ΤΕΠΑΚ

Ο ΣΟΔΑΠ θα συνάψει δάνειο 4 εκ ευρώ για το έργο
και θα το ενοικιάσει στη συνέχεια στο ΤΕΠΑΚ

Πράσινο φως άναψε η Γενική Συνέλευση
του ΣΟΔΑΠ για τις φοιτητικές εστίες της Σχολής

Τουριστικών σε οικόπεδο του

Πρόκειται για το τεμάχιο στο οποίο βρισκόταν
το παλιό παγοποιείο και οι εγκαταστάσεις

του οποίου κατεδαφίστηκαν πρόσφατα Το τεμάχιο

αυτό γειτνιάζει με το χώρο στον οποίο
θα λειτουργήσουν η Σχολή Τουριστικών Επαγγελμάτων

του ΤΕΠΑΚ δίπλα από τον Ιερό Ναό
Παναγίας Παντάνασσας

Ειδική Γενική Συνέλευση του ΣΟΔΑΠ συγκλήθηκε

το βράδυ της Τετάρτης στο Πολέμι
στα Γραφεία του ΣΟΔΑΠ προκειμένου να ενημερωθούν

τα μέλη της εταιρείας και να αποφασίσουν

για την αξιοποίηση ενός τεμαχίου στην
Πάφο για τη δημιουργία φοιτητικών εστιών
μετά τη σύναψη συμφωνίας του Δήμου Πάφου
με το ΤΕΠΑΚ σύμφωνα με τον Έφορο Συνεργατικών

Εταιρειών Κύπρο Πρωτοπαπά Στη
συνέλευση εξουσιοδοτήθηκε η Επιτροπεία του
ΣΟΔΑΠ για να διαχειριστεί το θέμα με πλειοψηφία

με 28 ψήφους υπέρ και 14 εναντίον
Ο κ Πρωτοπαπάς ανέφερε στο ΚΥΠΕ πως

στη Γενική Συνέλευση του ΣΟΔΑΠ συμμετείχε
μέρος των μελών όπως είθισται Στη συνέχεια
είπε θα ακολουθήσουν σχετικές μελέτες αφού
όπως εξήγησε η εγκατάσταση της Σχολής Τουριστικών

Σπουδών στην Πάφο από το ΤΕΠΑΚ
είναι πολύ σημαντική για την Πάφο και τον
κόσμο της Πρόσθεσε πως η απόφαση του

Οργανισμού

θα εξαρτηθεί από τα δεδομένα και τις
μελέτες που θα γίνουν

Εξάλλου ο Ανδρέας Πίρπας πρόεδρος του
Δ.Σ του ΣΟΔΑΠ σε δηλώσεις του στο ΚΥΠΕ

ανέφερε πως σήμερα έγινε μια πρώτη ενημέρωση

τόσο από τους ίδιους όσο και από τον

δήμαρχο Πάφου Φαίδωνα Φαίδωνος και τον
δημοτικό μηχανικό Νεόφυτο Ζαβρίδη που παρέστησαν

σε μια προσπάθεια να εξουσιοδοτήσει
η Επιτροπεία τη Γενική Συνέλευση ώστε να

ληφθούν κάποιες αποφάσεις επί του θέματος
για την αξιοποίηση του τεμαχίου Έχουμε είπε
το τεμάχιο γης που αποτελεί περιουσιακό στοιχείο

του οργανισμού και είμαστε κατ αρχήν
θετικοί στο να παραχωρηθεί για την ανέγερση
φοιτητικών εστιών με στόχο να δοθεί μια νέα
πνοή στην Πάφο

Τα κυριότερα σημεία της απόφασης είναι
ότι ο ΣΟΔΑΠ θα συνάψει δάνειο κοντά στα

τέσσερα εκατομμύρια ευρώ για την κατασκευή
του συγκροτήματος των φοιτητικών εστιών το
οποίο θα ενοικιάσει μακροχρόνια στο ΤΕΠΑΚ

Το συνολικό εμβαδό του τεμαχίου ξεπερνά
τις 3 χιλιάδες τετραγωνικά μέτρα και θα μπορούν

να φιλοξενούνται γύρω στους 150 φοιτητές

Ο δήμαρχος Πάφου Φαίδωνας Φαίδωνος
μιλώντας στους παρευρισκόμενους είπε πως
ο δήμος αναλαμβάνει όπως προχωρήσει στην
ετοιμασία των αρχιτεκτονικών και κατασκευαστικών

σχεδίων συμπεριλαμβανομένων και
των εξειδικευμένων εργαστηρίων και διεκπεραιώσει

τις διαδικασίες αδειοδότησης των
κτιριακών εγκαταστάσεων ούτως ώστε κατά το

πρώτο εξάμηνο του 2022 να επιλεγεί μέσω δημοσίου

διαγωνισμού ο εργολάβος Στόχος είναι
όπως οι εγκαταστάσεις ολοκληρωθούν μέχρι
τον Ιούλιο του 2023
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AïoïKnïïiSïïis KT Σημαντική η προώθηση του χρηματοοικονομικού αλφαβητισμού
Ο χρηματοοικονομικός αλφαβητισμός

αποτελεί βασικό στοιχείο για την καλή λειτουργία

του χρηματοπιστωτικού συστήματος
καθώς και προϋπόθεση για βιώσιμη

ανάπτυξη και οικονομική ευπμερία των ατόμων

ανέφερε μεταξύ άλλων ο Διοικπτής
τπς Κεντρικής Τράπεζας τπς Κύπρου ΚΤΚ
στο χαιρετισμό του στο πρόσφατο σεμινάριο

που διοργάνωσε π Εταιρεία Κυπριακών
Οικονομικών Μελετών ΕΚΟΜ Cyprus

Economic Society με θέμα Η σημασία του
χρηματοοικονομικού αλφαβητισμού και οι
εθνικές στρατηγικές για την εηίτευξή του

Όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση

ο Κ Ηροδότου εξήρε το έργο της
Επιτροπής για τη διαμόρφωση Εθνικής
Στρατηγικής για την προώθηση του Χρηματοοικονομικού

Αλφαβητισμού και της Χρηματοοικονομικής

Παιδείας στις δράσεις της
οποίας η ΚΤΚ έχει συντονιστικό ρόλο και

ενεργή συμμετοχή
Η Επιτροπή συστάθηκε μετά από εισήγη

ση της Επιτροπής Παιδείας της Βουλής και
αποτελείται από στελέχη που προέρχονται
από την ΚΤΚ το Υπουργείο Οικονομικών το
Υπουργείο Παιδείας την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς

Κύπρου το Πανεπιστήμιο Κύπρου
καθώς και το Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο

Ο Διοικπτής τπς ΚΤΚ παρότρυνε τους
αρμόδιους για τπ χάραξη εκπαιδευτικής

πολιτικής να εισάγουν το μάθημα της χρηματοοικονομικής

παιδείας στο σχολικό πρόγραμμα

από νωρίς όταν τα παιδιά έχουν
έντονη διάθεση για μάθηση και είναι πιο
πρόθυμα να εμπεδώσουν νέες έννοιες Τα
σχολεία ως ένα περιβάλλον ευνοϊκό για τη
μάθηση διαδραματίζουν ουσιαστικό αν όχι
τον σημαντικότερο ρόλο στην αντιμετώπιση
του οικονομικού αναλφαβητισμού στη ζωή
ενός ατόμου δήλωσε χαρακτηριστικά
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